
Dagsorden og referat til bestyrelsesmøde i Gl. Åby Dagtilbud 
 

  
 
 
 
 
Dato: den 29. januar 2024 
Tidspunkt: 19.00 – 21.30 
Tilstede: Patrick (Tusindfryd), Pernille (Dagplejen), Camilla (Perlen), Katrine (Solsikken), Rikke (Silkeborgen), Mette 
(Silkeborgvej 88A), Signe (Nannasvej), Mikkel (Heimdalsvej), Birthe (Dagplejer), Martin (Pædagog Silkeborgen), An-
nette (Pædagogisk Leder Silkeborgen), Tina (Dagtilbudsleder) 
Afbud: Mette 
 
Gæster: Pædagogisk leder Janne Klode Damgaard fra Børnehuset Tusindfryd 
Ordstyrer:  
Referent: 
 
Mødet afholdes på Henrik Hertz Vej 64 E. (Dagplejens lokaler) 
 
Indledning    
 
 
 
 

   

 
Punkt 

 
Tid 

 
Beslutning/handling 

Referat 



 
Dagsordenen har følgende fa-
ste punkter: 
 
Præsentation af alle til mødet 
 

1.  Formalia: 
 

A. Godkendelse af dagsor-
den  

B. Godkendelse af referat  

19.00 – 
19.15 

 
 
 
 
 
 
 
Dagsorden 
 
Referat 

Referat og dagsorden godkendt. 

Sager til drøftelse og be-
handling:  

 
A. Byggeri. Børnehuset Tu-

sindfryd skal medio 2025 
flytte til Lokesvej. Pæda-
gogisk leder Janne Klode 
Damgaard præsenterer 
tegninger og tanker og 
ideer i forhold til byg-
geri. 

Den tidligere bestyrelse har 
budgetteret med 250.000 kr. 
for at etablere et køkken. Der 
er usikkerhed på om beløbet 
holder, og derfor er det nød-
vendigt at have beslutningen 
oppe igen.  

 

 
 
 
19.15 – 
20.15 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
20.15 – 
21.00 

 
 

A. Byggeri Børnehuset Tusindfryd 
Janne fortæller om byggeprocessen for 
Tusindfryd og den nye institution på Lo-
kesvej. 
 
I Styregruppen sidder Tina, Janne, AMR, 
TR fra Tusindfryd og projektleder Jacob, 
som har kontakt til planlægning. Bygge-
riet forventes færdig medio 2025. 
 
Personalet i Tusindfryd har besluttet at 
den nye institution skal have et nyt 
navn. Det er endnu ikke besluttet hvad 
navnet bliver. Navnet skal illustrere den 
hverdag der kommer til at være i institu-
tionen. 
 
Janne har en vision om at skabe et fæl-
lesskab om natur i børnehøjde med det 
nye byggeri og udearealerne. Tanken er 



B. Økonomi i dagtilbuddet 
ved Tina. Der er nu af-
holdt økonomimøder i 
dagtilbuddet, og Tina 
præsenterer status, 
samt regnskab fra 2023. 
Desuden præsenteres 
økonomiske principper, 
og økonomi for 2024.  

 
. 
 

 

 
 
 

at arealerne bruges som samlingssted 
for familier og personale i Åbyhøj/Åby. 
 
Institutionen bygges på den ene af to 
grunde. Tanken er at den anden grund 
også hegnes inde, så arealet kan bruges 
af hele dagtilbuddet f.eks., kan der etab-
leres en grejbank, idet det er usikkert 
hvornår der skal bygges på nabogrun-
den. 
 
Institutionen bygges i to etager med fire 
grupper i stueetagen og 2 grupper på 1. 
sal. 
 
Brainstorm om mulige partnerskaber 

- Naturorienteret 
- Spejder (lige nu hører de til på 

Thorsvej FDF/KFUM 
- Rammer som er relevante for dem 

man gerne vil samarbejde med 
- Overdækning hvor man kan gå i 

læ 
- Bord-bænkesæt 
- Hvis man har en tilknytning til ste-

det så passer man også på det 
- Toilet med kode på så toilettet kan 

benyttes udenfor åbningstid (et of-
fentligt toilet på søstergrunden). 

- Samarbejde med VIA 
- Grejbank ala UNO 



- Samarbejde med virksomheder i 
området f.eks. XL byg om at få re-
ster af træ 

- Åby skole Åbys venner – Kan 
SFO/klubben bruge stedet efter 
åbningstid 

- Sølyst-agtigt sted med højbede 
som forældre kan bruge, eller høj-
bede hvor hver institution får de-
res egen 

- Mere naturlegeplads i området 
udenfor 

- Skraldebang skal holde koncert – 
styrede arrangementer på området 

- Gymnastikforening – sommergym-
nastik udenfor 

- Belysning i forhold til at arealet 
kan benyttes i de mørke timer 

- Åbyhøj idrætscenter er blevet støt-
tet af en forening, hvilken er det? 

- Søge efter samarbejdspartnere i 
facebookgruppen Alle os fra Åby-
høj 

- Kan de andre institutioner i dagtil-
buddet have hele dage hvor de er 
på arealet, så forældrene henter 
deres børn der så forældrene på 
den måde får øjnene op for områ-
det 

- Lægge noget fælles på aula i dag-
tilbuddet omkring byggeprocessen 



- Kan kirken være en mulig samar-
bejdspartner – de har en camping-
vogn som de kører ud med 

- Systematic 
- Olaf De Linde 
- Haveforeningen 
- Fikumdik (Kaffebar i Falcks gamle 

lokaler) -  der er en forælder på 
Heimdalsvej som måske kunne 
være en kontakt 

- Friluftsrådet 
- NRGI – belysning og bæredygtig-

hed 
- Benbrækkerbjerg���� 

 
Køkken i nybyggeri 
Der bygges et produktionskøkken i byg-
geriet som på sigt også kan producere til 
andre afdelinger. 
I 2021 vedtog bestyrelsen at der bud-
getteres med 250.000kr til produktions-
køkken, der er i projektet kun budgette-
ret med et serveringskøkken. Materialer 
er steget i pris og derfor er det nu nød-
vendigt at der bruges 350.000kr. Besty-
relsen godkender enstemmigt at beløbet 
forhøjes, men undrer sig over at det ikke 
er indeholdt i prisen. 
 
B. Økonomi i dagtilbuddet 
Regnskabet for 2023 er endnu ikke fær-
digt. Det forventes at dagtilbuddet går 



ca. i 0. er sidste nyt fra administrations-
lederen. 
 
Samlet budget for 2024 er blevet meldt 
ud. Der arbejdes i øjeblikket med fælles 
reservationer, præsenteres på bestyrel-
sesmødet. Bestyrelsen godkender reser-
vationerne. 
 
I år har særligt pædagogisk leder Lone i 
dagplejen løst nogle opgaver også ind i 
dagtilbuddet.  
 
Mest muligt budget ligger ude i afdelin-
gerne, så det kan prioriteres ude lokalt.  
 
Pædagogik og økonomi hænger sam-
men. Budgettet fordeles efter de kon-
krete antal børn i afdelingerne. 
 
I sommeren 2024 ændres der på admi-
nistrationen på baggrund af besparelser. 
I lederteamet er der en stor opmærk-
somhed på at opgaver ikke skal fra ad-
ministrationen og ud til lederne. Der er i 
dagtilbuddet fokus på at lederne skal 
lede pædagogikken, og ikke have flere 
administrative opgaver.  
 
Se i øvrigt vedlagt bilag. 
 



2. Bestyrelsens eget punkt: 
Hvad skal bestyrelses-
medlemmerne tage med 
tilbage til forældreråds-
møderne? 

 

 
21.00 – 
21.10 

 Kommentarer til udmeldingerne omkring 
snestormen. 

- Vær meget konkret i udmeldin-
gerne 

- Bedre med helt lokale udmeldinger 
i stedet for de overordnede mel-
dinger fra Børn og Unge. 

- Der må ikke opstå tvivl om hvad 
der menes med udmeldingen 

- Så tidlig besked som muligt ud til 
forældrene 

 
3. Orientering  

 
 Formand 
 Dagtilbudsleder  
 Forældrerepræsentan-

terne  
 Personalerepræsentan-

terne 
 Udvalg 

 

21.10 – 
21.25 

  

Eventuelt 21.25 – 
21.30 

  

 
Kommende bestyrelsesmøder: 
Den 12. marts 2024: Tilsyn, økonomi, rekruttering. Pædagogisk leder Jan Holm deltager på mødet vedr. rekruttering. 
Den 29. maj 2024:  
 


